Unit 2   Lessons in life外研版高中英语选择性必修第四

Period 3   Developing ideas & Presenting ideas
	（练习解析版）	
[bookmark: OLE_LINK5]I 单词拼写：
1. It may sound _______ (荒唐的)but don't forget that the university actually offers free self-defence classes.
【答案】absurd 
2. The night before the test I was overcome by fear and __________(绝望).
【答案】despair
3. The story was certainly a favourite one, but it was undoubtedly _______ (纯粹的) invention. 
【答案】 pure
4. After a day’s walk, Jenny was feeling tired and was glad to _______(斜靠) against him.
【答案】lean 
5. They are also covered with a slick, ________________(透明的) cover that reduces drag.
【答案】 transparent 
6. People like having small furry animals to __________(抚摸), but pets can be expensive to feed.
【答案】stroke
7. With my last effort, my hand ______________ (本能地) raised to protect my face. 
【答案】instinctively
8. Polly was __________ (恼火的) to think she had overlooked some details and missed a good chance. 
【答案】vexed
9. Obviously, it's difficult to _________ (挤满) everything into a tight schedule.
【答案】cram 
10. By all accounts he leads a life of considerable____________(奢侈).
[bookmark: OLE_LINK3]【答案】 luxury
II 单句语法填空：
1. ____________ (perform) in 1921 in Shanghai, a play called the Blue Bird was the first foreign play staged in China. 
【答案】Performed 
【解析】过去分词短语作状语，所给动词perform与其逻辑主语a play构成被动关系。 
2. A troop rushed into the ball, ________ (sing), “there they are! They see us!”
【答案】singing 
【解析】现在分词作伴随状语，所给动词与其前面的名词a troop构成主动关系，并且与谓语的动作同时发生。
3. The kids are excited to find that the box ____________ (cram) with kinds of candies. 
【答案】is crammed 
【解析】be crammed with：被填满，被塞满的。 
4. I think that it is no _______________ (absurd) than asking  a black about skin colors. 
【答案】more absurd 
【解析】more absurd构成比较级，no more than仅仅，只不过；本句意为：我认为问一个黑人关于肤色问题简直就是荒唐。
5. ________ his despair, the partner took away all their money and went abroad. 
【答案】To
【解析】to one’s despair: 让某人绝望的是。
6. The description which he had been given was brief and ________ the point.
【答案】to 
【解析】to the point: 中肯的，切题的
7. Seeing the funny picture, the whole class burst into ___________ (laugh).
【答案】laughter/ laughing
【解析】burst into +n/ doing: 突然开始(发生某事)
8. It is expected ______ you can decide on a literary work you’d like to share with your classmates. 
【答案】that 
【解析】语境中it为形式主语，that 引导的真正的主语从句后置，that一般不可以省略。 
9. Would you be so kind as _________(give) the books back to me? 
【答案】to give
【解析】固定句型 Would you be so kind as to do sth? 一种委婉的礼貌用语，表示“请,,,,,好吗？”
10. In fact, happiness is to be found not in luxuries such as wealth, _______ in simple things found in family life. 
[bookmark: OLE_LINK1]【答案】but
[bookmark: OLE_LINK2]【解析】not... but... 表示“不是...而是...”,常用来连接对待的并列成分。本句意为：事实上，幸福并不存在于像财富这样的奢侈品中，而是存在于家庭生活中发现的简单事物中。
III. 语篇填空：阅读下面材料，在空白处填入1个适当的单词或括号内单词的正确形式。
[bookmark: OLE_LINK6][bookmark: OLE_LINK7]The Blue Bird is a six-act fairy play ___1____ (write) by Maurice Maeterlinck. It’s a story about Tyltyl and and Mytyl’s adventures as they search for the the Blue Bird of Happiness. ___2___ the children of a poor woodcutter, they are ___3___ (secret) observing a party at the home of their wealthy landlords when ___4___ fairy appears. She uses a magic diamond ___5____ (bring) animals (their dog and act), objects (sugar and bread) and elements (light, fire, water) in their home to life. Together, they set off on a ___6___ (danger) journey in search of the Blue Bird. 
On the journey, Tyltyl and Mytyl encounter numerous ____7___ (character) such as their departed grandparents, trees that hate mankind, the greedy and ugly luxuries, and children ___8____ (wait) to be born. Although they try very hard to find the Blue Bird, the birds they find either change color ___9___ die. They children return home at last, and Tyltyl ___10___ (discover) the Blue Bird has been there all the time! He gives the bird to the neighbor's little girl, curing her illness. But in the end, the bird flies away, and Tyltyl asks the audience to search for it.  
【答案】
	1  written 
	2  As
	3  secretly
	4	 a 
	5  to bring

	6  dangerous
	7  characters 
	8  waiting 
	9  or 
	10  discovers 


IV 完形填空：
When my daughter was born, she started screaming and crying as all babies do. But the next thing she did I will never   1   —she squeezed my   2   and smiled. It was a   3   that instantly turned me to a one hundred twenty-five pound pile of mush. Babies   4   this world with more to teach us than we can ever teach them. They teach us  5  , a new more beautiful kind of love, fear, self-control and happiness. The meaning of   6   is right there, in their smiles. They can’t talk very well. But they can smile, a beautiful   7   smile.
It might seem  8  to carry a smile all the time, but if I take a   9  and just think “I’m happy.” Even when I am  10  overwhelmed with my school work, job and my family,  11  that, I can start to feel the corners of my   12   turn upward. Positive thinking can go a long way in helping to  13  my goal in life, so I smile more.
I remind myself of a  14   I was told by my mother. It was about two boys who were  15   put in a barn  16  a shovel (铲子) and told to shovel an enormous pile of horse manure. One boy was disgusted and didn’t want to do it. The other smiled and started shoveling like there was no tomorrow. The disgusted boy asked, “How can you be so  17  ? Isn’t this horrible?” The boy still smiling  18  , “With all this horse poop there has to be a pony somewhere!”
As long as you can find anything  19  to turn something bad into something you can enjoy, you have started to   20   the true meaning of life.
1. A. remember	B. forgive	C. forget	D. protect
2. A. ankle	B. finger	C. tongue	D. leg
3. A. smile	B. look	C. stare	D. cry
4. A. result from	B. break out	C. bring up	D. come into
5. A. love	B. patience	C. fear	D. happiness
6. A. air	B. water	C. life	D. birth
7. A. toothless	B. helpless	C. meaningful	D. sensitive
8. A. unnecessary	B. unavailable	C. impossible	D. irresponsible
9. A. hour	B. second	C. day	D. week
10. A. actually	B. gratefully	C. gently	D. completely
11. A. saying	B. thinking	C. recalling	D. [image: ]reminding
12. A. mouth	B. eye	C. nose	D. ear
13. A. receive	B. set	C. achieve	D. follow
14. A. joke	B. fable	C. story	D. legend
15. A. both	B. either	C. neither	D. all
16. A. made	B. designed	C. created	D. given
17. A. angry	B. happy	C. disappointed	D. peaceful
18. A. questioned	B. implied	C. replied	D. accused
19. A. positive	B. useless	C. dear	D. passive
20. A. prove	B. lose	C. dream	D. realize
【答案】1--5. CBAD B   6--10. CACBD   11--15. BAC CA    16--20. DBCAD
【解析】这篇记叙文讲述了作者从刚出生的女儿的微笑中明白，积极的东西，能把不好的东西变成你可以享受的东西，因此我们要微笑。
1】 句意：但她做的下一件事我永远不会忘记她捏着我的手指笑了。A. remember记得；B. forgive原谅；C. forget忘记；D. protect保护。由“she squeezed my 　2　and smiled.”可知，故选C项。
2】句意：但她做的下一件事我永远不会忘记——她捏着我的手指笑了。A. ankle脚踝；B. finger手指；C. tongue舌头；D. leg腿。由常识可知，婴儿很小，只能捏住大人的手指。故选B项。
3】句意：一个微笑立刻把我变成了一堆一百二十五磅重的糊状物。A. smile微笑；B. look看；C. stare凝视；D. cry哭泣。由上文的“smiled”可知，是一个微笑让作者心软了。故选A项。
4】句意：婴儿来到这个世界上，要教给我们的东西比我们教给他们的要多得多。A. result from由……引起；B. break out突然爆发；C. bring up养育；D. come into进入。由上文“When my daughter was born”可知，此处指婴儿来到这个世界上。故选D项。
5】句意：它们教会我们耐心，一种新的更美丽的爱、恐惧、自制和幸福。A. love爱；B. patience耐心；C. fear恐惧；D. happiness幸福。由下文的“a new more beautiful kind of love, fear, self-control and happiness”可知，排除ACD三项，用patience。故选B项。
6】句意：生命的意义就在那里，在他们的微笑中。A. air空气；B. water水；C. life生命；D. birth出生。由下文的“the true meaning of life”可知，此处指生命的意义。故选C项。
7】句意：但他们可以微笑，一个美丽的无齿微笑。A. toothless无牙的；B. helpless无助的；C. meaningful有意义的；D. sensitive敏感的。由常识可知，婴儿刚出生是没有牙齿的，故选A项。
8】句意：一直保持微笑似乎是不可能的，但是我可以抽出片刻想一想“我很快乐”。A. unnecessary不必要的；B. unavailable不可用的；C. impossible不可能的；D. irresponsible无责任感的。由常识和下文的“to carry a smile all the time”可知，人要一直保持微笑几乎是不可能的。故选C项。
9】句意：一直保持微笑似乎是不可能的，但是我可以抽出片刻想一想“我很快乐”。A. hour小时；B. second片刻、瞬间；C. day天；D. week周。由全文语境可知，故选B项。
10】句意：甚至当我完全被我的学业、工作和家庭压得喘不过气来时，想到这个（我很快乐），我也会觉得嘴角上翘。A. actually实际上；B. gratefully感激地；C. gently温和地；D. completely完全地。由“overwhelmed with my school work, job and my family”可知，故选D项。
11】句意：甚至当我完全被我的学业、工作和家庭压得喘不过气来时，想到这个（我很快乐），我也会觉得嘴角上翘。A. saying说；B. thinking想；C. recalling回忆；D. reminding提醒。由“ just think “I’m happy.”可知，故选B项。
12】句意：甚至当我完全被我的学业、工作和家庭压得喘不过气来时，想到这个（我很快乐），我也会觉得嘴角上翘。A. mouth嘴；B. eye眼；C. nose鼻子；D. ear耳朵。由全文语境可知，故选A项。
13】句意：积极的思考可以帮助我实现人生目标，所以我笑得更多。A. receive收到；B. set设置；C. achieve实现；D. follow跟随。由下文语境可知，故选C项。
14】句意：我想起了我母亲给我讲的一个故事。A. joke笑话；B. fable寓言；C. story故事；D. legend传奇。由下文语境可知，作者讲了两个男孩的故事。故选C项。
15】句意：故事讲述的是两个男孩，他们被关进一个谷仓，给了他们一把铲子，让他们铲一大堆马粪。A. both两个都；B. either或者；C. neither两者都不；D. all完全。由“ two boys ”可知，两个男孩都在谷仓铲马粪，说明两个男孩都被关进了谷仓。故选A项。
16】句意：故事讲述的是两个男孩，他们被关进一个谷仓，给了他们一把铲子，让他们铲一大堆马粪。A. made使；B. designed设计；C. created创造；D. given给予。由“told to shovel an enormous pile of horse manure.”可知，故选D项。
17】 句意：你怎么能这么高兴？A. angry生气的；B. happy快乐的；C. disappointed失望的；D. peaceful和平的。由上文语境可知，故选B项。
18】句意：男孩仍然微笑着回答说：“这么多马粪，肯定有一匹小马在某处！”！”A. questioned质疑；B. implied暗示；C. replied回答；D. accused指控。由上文的“The disgusted boy asked”可知，此处指另一个男孩回答。故选C项。
19】句意：只要你能找到任何积极的东西，把不好的东西变成你可以享受的东西，你就开始意识到生活的真正意义。A. positive积极的；B. useless无用的；C. dear亲爱的；D. passive被动的。由上文语境可知，故选A项。
20】句意：只要你能找到任何积极的东西，把不好的东西变成你可以享受的东西，你就开始意识到生活的真正意义。A. prove证明；B. lose失去；C. dream做梦；D. realize意识到。由上文语境可知，故选D项。
[bookmark: OLE_LINK4]V 七选五：阅读下面短文，从短文后的选项中选出可以填入空白处的最佳选项。选项中有两项为多余选项。
[bookmark: bookmark40]The Ways to Avoid Fighting with Your Mom
Life is a struggle, but if you have a bad relationship with your mother, you should cool your passion, because mother-children relationships are very important.   1   
[bookmark: bookmark42]Don't give her the silent treatment.
If you think that the silent treatment will always help you achieve a desirable result, then you're mistaken.    2    By all means, you should take immediate action to stop this cold war.
[bookmark: bookmark44]Avoid deeply rude words.
If you're quarreling with your mother, you should be careful with what you say to her.
   3    Although you'll apologize for your bad behavior, the words you've expressed and the feeling of hate will live in her heart forever.
[bookmark: bookmark46]Don't draw other family members into a conflict.
Say that you have a terrible habit of drawing your brother and dad into conflict between you and your mother.   4    As a result, small and unimportant mother-child fights will grow into long-lasting family conflict. You'll learn a big lesson and realize your bad temper makes your family suffer.
    5     
Lack of communication between mothers and children can create emotional obstacles and even cause frequent quarrels. When you finally find the reason, you'll be able to overcome misunderstanding in communication with your mother and bridge the generation gap in a quite short period of time.
A. Refuse to get crazy.
B. Improve your communication.
C. You shouldn't burst into tears in front of your mother.
D. Sure, your mom will refuse to communicate with you as well.
E. Here are some ways that will help you avoid fighting with your mother.
F. You want them to support you and help you find a beneficial solution for each other.
G. Sometimes your words can be either a perfect pain reliever or a terrible sharp sword. 
【答案】1--5 EDGFB
【解析】
1】根据本文标题和文章中罗列的小标题，结合首段内容介绍可知：主要讲可以帮助你避免和你的母亲发生冲突的方法。故选择E项. 
2】根据本段首句可知：如果你认为沉默总是能帮助你获得想要的结果，那你就错了。可知缺少交流沟通产生互相抵触和矛盾，故选择D项：当然，你妈妈也会拒绝和你交流。
3】根据空格前一句“你应该小心你对她说的话。”由此可知相处中言语的影响，故选择G项: 有时候，你的话可以是完美的止痛药，也可以是一把锋利的利剑。
4】根据上一句“比如你有个坏习惯，总是把你的哥哥和爸爸卷进你和妈妈之间的冲突中”以及后文“因此，母子之间微不足道的小争执会发展成长期的家庭冲突”可知，寻求家庭成员支持或帮助有时候适得其反。故选择F项。
5】总览全文，各个段落标题的统一性句式特点以及最后一段大意：当你最终找到原因，你就能克服沟通中的误解。故选择B项。 
[bookmark: _GoBack]
VⅠ 书面表达：
假设你是李华，你班将于下周到阳光农场(the Sun Farm)进行社会实践活动，请你给外教Mr Green写一封邮件q请他参加此次活动。要点包括:
1.时间和地点；   2.活动内容；  3.要准备什么。
注意:1.词数100左右；
2.可适当增加细节，以使行文连贯；

【答案】
Dear Mr Green,
I’m Li Hua, one of your students, and I am writing to invite you to our practice activity. We are going to the Sun Farm next week. We are leaving this Sunday and coming back next Friday.
During the activity, we will learn to cook several Chinese dishes and it must be fun to cook together. You can learn and cook some Chinese dishes for your family when you go back. We will also learn how to plant flowers and make Chinese tea. How interesting!
It will be a little cold next week, so you’d better take some warm clothes.
Looking forward to your joining us.
Yours,
Li Hua
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